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BESZÁMOLÓ 

Női Reménységek Európa Bajnokság 

Palma de Mallorca, 2022. október 6-9. 

 

Az idei évben első alkalommal együttesen szervezte meg az Európai Pétanque Szövetség 

a Reménység Női, Férfi és Ifjúsági Leány és Fiú Európa Bajnokságot. Ennek megfelelően 

népes, 16 tagú magyar delegáció utazott ki Mallorcára, 3 csapatot (reménység női, ifjúsági 

leány és fiú) felvonultatva. 

 

 

 

 

 

 

 

A reménység női csapat tagjai voltak:  

Acsai Ramóna, Fodor Fanni, Krenhardt Eszter, Liszkai Rebeka 

Szövetségi kapitány: Kocsis-Simon Ágnes 

 

 

 

 

 

 

 

 

Az EB-n ebben a kategóriában 9 ország képviseltette magát: Magyarország, Belgium, 

Csehország, Franciaország, Hollandia, Monaco, Németország, Spanyolország, 

Törökország.  

A program október 5-én a lövő versenyekkel kezdődött, hazánk színeiben  

Krenhardt Eszter indult. Az első lövő sorozatban elért 21 ponttal Eszter a 4. helyen 

fordult, így az elődöntőbe jutásért az 5. helyen álló monacói ellenféllel mérkőzött meg. 

Sajnos ebben a sorozatban lőtt 11 pont nem lett elég a tovább jutáshoz, de a végső,  

5. helyezés mindenképpen szép teljesítmény az erős nemzetközi mezőnyben. 
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Az Európa Bajnokság október 6-án a triplett mérkőzésekkel folytatódott. 5 körös svájci 

rendszer szerint zajlottak a mérkőzések 75 perc + 2 öcsi idő limittel. Az 5. kör után 

kialakult eredmény alapján az első 4 csapat játszotta az elődöntőt. A nemzetek kupájában 

való részvételért a 8. és 9. csapat mérkőzött meg, majd az 5-8 helyezettek játszották az 

elődöntőt. 

Az első mérkőzést a holland válogatott ellen vívtuk. Az eredmény végig szorosan alakult, 

mindkét csapat számára kihívást jelentett, hogy adaptálódjon a pálya adottságaihoz.  

A kiélezett összecsapást jobban bírtuk koncentrációval, és a pálya adottságokat is jobban 

ki tudtuk használni, így végeredményben 11:9 arányban sikerült felül kerekednünk a 

végjátékban. 

 

 

 

 

 

 

Ezt követően a belga csapattal játszottunk. Ezen a mérkőzésen a tapasztaltabb, 

rutinosabb ellenfél biztos közelítő játéka lett a döntő, sajnos a lövő játékunk nem hozta a 

szükséges százalékot. A belga válogatott 13:0 arányban nyert. 
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Az első nap második felében további két mérkőzést vívtunk. Elsőként a későbbi elődöntős 

monacói csapattal. Ahogy a holland mérkőzésen, itt is fej-fej mellett, kiegyenlített 

küzdelemben folyt a mérkőzés. Sajnos a pár pontos előnyöket nem tudtuk megtartani, 

illetve az adódó pontszerzési lehetőségeket nagyobb arányban kihasználni, így a 

végjátékra fordítani tudott az ellenfél. A kiélezett küzdelemben mindkét csapat számos 

hibával játszott, ami úgy a közelítő, mint a lövő eredményességen megmutatkozott. 

Monaco 12:9 Monaco arányban nyerte meg a mérkőzést. 

 

 

 

 

 

 

 

A nap 4. meccsét a későbbi ezüstérmes német csapattal vívtuk. Sajnos sújtott minket a 

sorsolás, hisz a svájci rendszer szerint nem 2 győzelmes ellenfelet kellett volna kapnunk, 

de mi kerültünk felsorsolásra. A játékra rányomta a bélyegét az előző kiélezett 

mérkőzésben elszenvedett vereség is, mindazonáltal egyáltalán nem játszottunk 

alárendelt szerepet, sőt 9:7-re vezettünk. Ekkor sajnos egy komolyabb koncentrációs hiba 

folytán 5 pontot írt az ellenfél, és 7:12-ről már nem sikerült visszafordítani a mérkőzést, 

mely végeredménye 13:9 lett a német csapat javára. 

Az 5. mérkőzésen sajnos erőnyerők lettünk, ami természetesen azt jelentette, hogy nem 

kaptunk buchholz pontokat. Ez ilyen kis számú csapat esetében különösen nagy hátrányt 

jelentett, mely meg is mutatkozott a tabellán, végeredményében a buchholz pontok 

hiányában a 8. helyen végzett a csapat, és a nemzetek kupájában való szerepléshez 

további mérkőzést kellett vívnunk. 
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Noha a belga találkozón kívül minden mérkőzésünk szoros volt, kiegyenlített küzdelem, 

mentálisan rányomta a csapatra a bélyegét, hogy a végjátékokban nem sikerült felül 

kerekedni. Ez kihatással volt a nemzetek kupájába való bekerülését vívott mérkőzésre is. 

Ismét a holland csapatot kaptuk ellenfélnek, azonban ezúttal nem tudtunk komoly 

ellenállást kifejteni, a pontszerzési lehetőségeket nem tudtuk kihasználni annak ellenére, 

hogy többször is komoly golyóelőnybe kerültünk, az utolsó mérkőzést a holland csapat 13:0 

arányban nyerte. 

Tekintettel a kis számú csapatra, a svájci rendszer szerinti lebonyolítás nem tudott olyan 

elven működni, ami a megszokott, több esetben is sújtotta a csapatot, de más nemzeti 

együttest is, hogy nem a megfelelő ellenfelet kapta. Az 5. körben pl. a 4 győzelmes franciák 

az 1 győzelmes hollandokkal játszottak, mi, a holland győzelem után a vesztes belgákat, 

majd a 4. körben pedig egy győzelmünk ellenére a későbbi döntős 2 győzelmes németeket. 

Ezek az anomáliák mentálisan nem jól érintették a csapatot, és bár sikerült pl. a 

németekkel is egyenrangú meccset játszani, az erőviszonyok felborultak. Több 

delegációval beszéltünk erről, általános vélemény volt, hogy jóval szerencsésebb lett volna 

csak 4 kört rendezni. 

Ugyancsak általános vélemény volt, hogy nagyon megterhelő volt a rengeteg transzfer.  

A szállást és étkezést a pétanque pályáktól mintegy 20-25 perces autóbuszos távolságra 

biztosították, így a távot naponta 4-szer kellett megtenni, ami rengeteg időt és energiát 

igényelt. 

Összességében, bár kisebb létszámú mezőny indult ezen az Európa Bajnokságon, a 

mezőny nagyobb hányada erős, komoly színvonalú csapatokból tevődött össze, akikkel 

szemben sikerült szépen teljesíteni, mindazonáltal visszaköszönt az a megállapítás, mely 

a 2019-es EB szereplést is jellemezte: a végjátékok komoly koncentrációs, időnként fizikai 
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kihívást is jelentenek. Ennek okát legfőképp abban látom, hogy a hazai versenyeink 

jellemzően idő limittel zajlanak, a hosszabban elhúzódó mérkőzésekhez nincs meg a kellő 

mentális és fizikai felkészültség. Ez a jövőbeni felkésztés egyik hangsúlyos pontja kell 

legyen. A másik feladat a mentális felkészítés erősítése, melyhez mindenképpen 

szakemberek bevonása is szükséges lenne. 

 

Készítette:  

 

 

       _________________________ 

               Kocsis-Simon Ágnes 

                szövetségi kapitány 

       magyar női reménység válogatott 


